

## CONCERT 音樂會 轉播精選 HIGHLIGHTS



The HK Phil's National Day celebration concert this year belongs to heroes. We hear the Hong Kong premiere of Tan Dun's Violin Concerto 'Hero' that captures the vast artistic vision of the epic martial arts world, while Elliot Leung's *Wuxia* depicts the chivalrous spirit of Jin Yong's novels through music. The concert opens with Shostakovich's *Festive Overture*. HK Phil Principal Guest Conductor Long Yu conducts this music of magnificent momentum and grand passion, featuring HK Phil Concertmaster Jing Wang and dizi performer Feng Tianshi. Recorded by Radio 4 on 26 September 2025 at the Hong Kong Cultural Centre Concert Hall.

港樂這場慶祝國慶並獻給英雄們的音樂會,由香港電台第四台於2025年9月26日在香港文化中心音樂廳錄音。我們將欣賞譚盾小提琴協奏曲「英雄」之香港首演,作品捕捉了武俠電影中壯麗意境與音樂藝術宏大視野。梁皓一的《武俠——為紀念金庸百年誕辰而作》則以音符勾勒金庸筆下的俠義精神,展現中華武俠世界的深情與豪氣。音樂會以蕭斯達高維契的《節日序曲》拉開序幕。港樂首席客席指揮余隆,聯同港樂首席小提琴家王敬及竹笛演奏家馮天石,共同呈獻這場豪情洋溢與氣勢磅礴的音樂盛會。

Jing Wang (L), Long Yu (R) and the HK Phil 王敬(左)、余隆(右)與香港管弦樂團 ® Keith Hiro / HK Phil

Presented by the Hong Kong Philharmonic Society Limited

Recorded at Hong Kong Cultural Centre Concert Hall on 26/9/2025

香港管弦協會有限公司主辦

2025年9月26日 香港文化中心音樂廳錄音

節目資料及重溫

Web archive is available for 1 year 本節目將提供一年網上重溫

Programmes subject to change without notice.
節目如有更改,恕不另行通知。

